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Rada Miejska w Prudniku 

Komisja d/s Wsi i Gospodarki Rolnej 

 

Protokół nr IX/2024 

 
Posiedzenie w dniu 16 grudnia 2024 r. 

Obrady rozpoczęto 16 grudnia 2024 r. o godz. 08:30, a zakończono o godz. 10:32 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. 

 

Obecni: 

1. Rafał Bolibrzuch 

2. Krzysztof Fejdych 

3. Ireneusz Licznar 

4. Paweł Licznar 

5. Stanisław Mięczakowski 

6. Mieczysław Partyczny 

7. Aneta Samotus 

8. Zygmunt Trojniak 

9. Andrzej Włosek 

10. Wiesław Zawiślak 

/lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1/ 

/lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2/ 

 

1. Sprawy organizacyjne: 

a) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum, 

Posiedzeniu komisji przewodniczyła Przewodnicząca Komisji ds. Wsi i Gospodarki Rolnej – 

Aneta Samotus. 

Stwierdziła, że Komisja posiada quorum do podejmowania opinii i wniosków. 

W posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Grzegorz Zawiślak, Wiceburmistrz Wiesław 

Kopterski, Skarbnik Gminy Wioleta Zator, Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk, Sekretarz 

Marek Radom  

 

b) Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.11.2024 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z 

posiedzenia Komisji w dniu 25.11.2024 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 25.11.2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Rafał Bolibrzuch, Ireneusz Licznar, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta 

Samotus, Zygmunt Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

2. Gospodarka finansowa: 

Projekty uchwał z zakresu gospodarki finansowej omówiła Skarbnik Wioleta Zator. 
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a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2024 rok 

(druk nr 140) 

Radny Zygmunt Trojniak zapytał o dodatkowe wpływy do budżetu w kwocie 2 800 000,00 

zł. Czy były one w jakiś sposób prognozowane,  czy są to wpływy na przykład z jakichś 

podatków nadzwyczajnych? 

Skarbnik Wioleta Zator wyjaśniła, że jest to tzw. kroplówka. Są to dodatkowe wpływy z 

udziału w podatkach. Są one pochodną zmian systemowych jakie zachodziły w trakcie roku. 

Jest to rządowa pomoc dla samorządów. 

Radny Zygmunt Trojniak poruszył temat kamienia, którego braki zgłaszali sołtysi, a nie 

było na niego środków. Zapytał czy w związku z nadwyżką można jakoś ten problem 

rozwiązać? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak zapewnił, że sołtysi, którzy zgłaszali zapotrzebowanie na 

kamień dostali go. Będzie również na bieżąco dostarczany na uzupełnienie szkód 

popowodziowych. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus oznajmiła, że ma informację od sołtysa 

Mieszkowic, że kamienia w Mieszkowicach brakuje, został złożony wniosek na 100 ton, 

sołectwo otrzymało tylko 60 ton. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że wyjaśni sytuację.  

Radny Zygmunt Trojniak wrócił do kwestii nadwyżki. Zapytał czy Rada Miejska może te 

środki rozdysponować na potrzeby według swojego uznania? 

Skarbnik Wioleta Zator oznajmiła, że propozycja podziału środków została przedstawiona 

w projekcie uchwały. Środki są niezbędne do uzupełnienia wydatków jakie gmina musi 

ponieść do końca roku w celu zamknięcia budżetu. Zmniejsza się też w budżecie dochody 

majątkowe, bo już wiadomo, że nie zrealizują się one w zaplanowanym stopniu.    

Radny Stanisław Mięczakowski zapytał o pkt. 5 uzasadnienia: Dokonuje się uzupełnienia 

wydatków bieżących na 2024 roku: 

1) w dziale 750 rozdziale 75023 o kwotę 80.000,00zł na odpisy ZFŚS, ubezpieczenie mienia; 

2) w dziale 750 rozdziale 75085 o kwotę 15.000,00zł na zapłatę składek od wynagrodzeń w 

związku z likwidacją GZOiW.  

3) w dziale 757 rozdziale 75702 o kwotę 750.000,00zł na obsługę długu; 

4) w dziale 801 rozdziale 80101 o kwotę 250.000,00zł, w rozdziale 80148 o kwotę 

70.000,00zł, w rozdziale 80149 o kwotę 115.000,00zł i rozdziale 80150 o kwotę 175.000,00zł 

na wynagrodzenia dla pracowników jednostek oświatowych oraz w rozdziale 80101 o kwotę 

10.000,00zł na zakup energii w ZS w Prudniku. 

5) w dziale 852 rozdziale 85202 o kwotę 350.000,00zł opłaty za pobyt mieszkańców w DPS; 

6) w dziale 852 rozdziale 85219 o kwotę 110.000,00zł oraz rozdziale 85228 o kwotę 

96.500,00zł. Zwrot środków przesuniętych wcześniej na dodatki mieszkaniowe oraz wydatki 

związane z utrzymaniem pensjonariuszy w DPS. 

7) w dziale 854 rozdziale 85404 o kwotę 9.200,00zł na wynagrodzenia dla pracowników 

jednostek oświatowych. 

Poprosił o wyjaśnienie z jakiej puli są te środki? 

Skarbnik Wioleta Zator wyjaśniła, że są to środki wprowadzone wcześniej po stronie 

dochodów, czyli omawiane 2 800 000,00 zł przeznaczone na zamknięcie roku.  

Radny Wiesław Zawiślak zapytał czy na trenie sołectw jest możliwość wygospodarowania 

miejsca na składowiska kamienia, aby każde sołectwo miało zabezpieczony kamień na tzw. 

czarną godzinę i mogło nim dysponować w razie potrzeby? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że kamień jest zabezpieczany corocznie na 

potrzeby każdego sołectwa i jest dla nich dostępny.  

Radny Andrzej Włosek odniósł się do pkt. 4 uzasadnienie.  Dokonuje się zwiększenia 

dochodów w dziale 855 w § 2690 o kwotę 30.673,97zł z tytułu dofinansowania ze środków z 
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Funduszu Pracy w ramach programu „Asystent rodziny w 2024 r.”. Jednocześnie dokonuje 

się zwiększenia wydatków w dziale 855 rozdziale 85504 na dofinansowanie dodatku do 

wynagrodzenia dla asystenta rodziny o kwotę 2.800,00 zł oraz na dofinansowanie kosztów 

zatrudnienia asystentów rodzin o kwotę 27.873,97zł.  Zapytał na czym polega funkcja 

asystenta rodziny?  

Dyrektor OPS Bernadeta Bednarczuk odpowiedziała, że w Ośrodku Pomocy Społecznej 

zatrudnionych jest 3 asystentów rodziny. Są to osoby, które wspierają rodziny w wypełnianiu 

funkcji opiekuńczo wychowawczych, najczęściej po wyrokach sądu. 

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2024 rok 

(druk nr 140).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

PRZECIW (1) 

Zygmunt Trojniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ireneusz Licznar, Stanisław Mięczakowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej na lata 2024-2027 (druk nr 141) 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała o limit WPF na 2025 r. dotyczący 

poprawy efektywności użyteczności energetycznej budynków użyteczności publicznej na 

terenach wiejskich. Czego on dotyczy? 

Skarbnik Wioleta Zator w odpowiedzi poinformowała, że limit ten dotyczy czterech 

budynków wiejskich: WDK Niemysłowice, Szybowice. Rudziczka i remiza OPS 

Piorunkowice. Inwestycja ma na celu położenie paneli energetycznych, pompy ciepła, 

magazynów energii.  W związku z brakiem możliwości dokonania odbioru i zapłaty w 2024 r. 

zadanie przenosi się na rok 2025. 

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

prognozy Finansowej na lata 2024-2027 (druk nr 141).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

PRZECIW (1) 

Zygmunt Trojniak 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ireneusz Licznar, Stanisław Mięczakowski 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Prudnik, 

które w 2024 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego i określenia ostatecznego terminu 

dokonania wydatku ujętego w wykazie (druk nr 142) 

Radny Zygmunt Trojniak zapytał o pkt. 3 uzasadnienia: Budowa Punktu Selektywnej 

Zbiórki Odpadów Komunalnych – dokumentacja. Oznajmił, że z tego co wie temat 

dokumentacji poruszany był już w poprzedniej kadencji. Poprosił o wyjaśnienia w temacie 

kiedy rozpoczęto realizację zadania? Stwierdził, że temat ten poruszany jest już od dłuższego 

czasu. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak wyjaśnił, że temat budowy Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych faktycznie pojawia się od dłuższego czasu. Opóźnienia w jego 

realizacji spowodowane było brakiem finansowania. Temat powrócił w zeszłym roku i 

na podstawie Umowy Nr GKO.I.7021.6.2024 z 05.07.2024 r. oraz wprowadzonego Aneksu nr 

1, ze względu na niemożliwe dotrzymanie terminu pierwotnego w związku z 

nieprzewidzianymi okolicznościami (zmiana decyzji lokalizacyjnej, kwestie dot. zasilania 

obiektu w energię elektryczną) oraz zwiększenie wynagrodzenia wykonawcy wprowadza się 

środki na niewygasające wydatki.  

Radny Stanisław Mięczakowski zapytał o ul. Tkacką i pkt. 4 uzasadnienia. „Umowa  I-

II.272.1.2023 z dnia 15.03.2023 r. wraz z aneksami do umowy z ZTB POLBAU Sp. z o.o. na 

roboty budowlane ; Umowa I-VII.7013.1/1.2023 z dnia 27.03.2023 z J. Bieniarz 

THERMOSCO na sprawowanie nadzoru inwestorskiego dla robót budowlanych; Umowa 

I.VII 7013.1/2.2023 z dnia 17.04.2023 r. z HSA Wojciech Sumlet na sprawowanie nadzoru 

autorskiego dla projektu. Wykonawca ZTB POLBAU zwrócił się pismem z prośbą o 

przedłużenie terminu umowy w związku z zalaniem pomieszczeń piwnicznych w budynku w 

trakcie powodzi we wrześniu 2024 r. oraz problemami kadrowymi pracowników 

poszkodowanych przez powódź”. 

Radny zapytał w jakim stopniu zostały zalane te piwnice i czy gmina poniosła z tego tytułu 

jakieś dodatkowe koszty? Zapytał jaki jest ostateczny termin oddania zadania? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że budynek na ul. Tkackiej ma być oddany do 

końca lutego 2025 r. Odnośnie wody w piwnicach nie ma wiedzy na temat tego skąd ta woda 

się tam znalazła. Woda nawalna dokonała podtopień w różnych miejscach, należało wykonać 

dodatkowe zabezpieczenie piwnic, co spowodowało dodatkowe koszty.  

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Prudnik, które 

w 2024 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego i określenia ostatecznego terminu 

dokonania wydatku ujętego w wykazie (druk nr 142).  

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Rafał Bolibrzuch, Ireneusz Licznar, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Andrzej Włosek, 

Wiesław Zawiślak 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Prudnik na 2025 

rok (druk 143) 

Skarbnik Gminy Wioleta Zator poinformowała, że do budżetu Gminy Prudnik została 

wprowadzona autopoprawka. Skarbnik omówiła zmiany w stosunku do projektu uchwały 

przedstawionego w miesiącu listopadzie.  

W dyskusji udział wzięli: 

- Radny Zygmunt Trojniak  

- Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus  

- Stanisław Mięczakowski 

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy Prudnik na 2025 rok 

(druk 143).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Ireneusz Licznar, Mieczysław Partyczny, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

PRZECIW (2) 

Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aneta Samotus 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Prudnik na lata 2025-2028 (druk nr 144) 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała, na jakie lata zaplanowana jest kwota na 

budowę  PSZOK-u. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak odpowiedział, że budowa PSZOK zostanie wprowadzona do 

budżetu w momencie pojawienia się programu, z którego będzie można starać się o 

dofinansowanie. Dofinansowanie będzie możliwe okolicach 80%. Jak tylko program się 

pojawi i będzie złożona aplikacja to wówczas inwestycja będzie wprowadzona do budżetu. 

Całkowity koszt realizacji zadania to kwota około 4 000 000,00 zł.  

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Prudnik na lata 2025-2028 (druk nr 144).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Ireneusz Licznar, Mieczysław Partyczny, Andrzej Włosek, Wiesław 

Zawiślak 

PRZECIW (2) 

Stanisław Mięczakowski, Zygmunt Trojniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aneta Samotus 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

3. Gospodarowanie mieniem: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami Gminy Prudnik (druk nr 145) 

Projekt uchwały omówiła Naczelnik Wydziału Mienia Gminy Dorota Szmulik.  

Radny Zygmunt Trojniak zapytał o §1.3. Burmistrz w oparciu o zasady określone niniejszą 

uchwałą jest uprawniony do: 

1) zbywania nieruchomości; 

2) zbywania udziałów w nieruchomości; 

3) zbywania lokali mieszkalnych; 

4) obciążania nieruchomości; 

5) wydzierżawienia nieruchomości w tym na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas 

nieoznaczony; 

6) udzielania bonifikat. 

Zapytał kto ustala wielkość bonifikaty i zgody na zbywanie nieruchomości? 

Naczelnik Wydziału Mienia Gminy Dorota Szmulik oznajmiła, ze burmistrz udziela 

bonifikaty za zgodą Rady Miejskiej. W momencie, kiedy wszyscy najemcy wystąpią o wykup 

mieszkań w danym budynku i gmina schodzi z całości udziałów w tym budynku, wówczas 

udzielana jest 95% bonifikata. 

Radny Zygmunt Trojniak odniósł się do zapisu § 5.2.   Nie podlegają sprzedaży: 2) lokale 

mieszkalne położone w budynku wykorzystywanym do realizacji zadań własnych gminy. 

Zapytał kto określa te budynki, które są w realizacji zadań własnych gminy? 

Próbę wyjaśnienia podjęła naczelnik Dorota Szmulik, jednak nie była w stanie udzielić 

radnemu jednoznacznej odpowiedzi na ten temat. 

Radny Rafał Bolibrzuch zapytał co w sytuacji, gdy we wspólnocie stworzonej przez 7 

właścicieli mieszkań, jedno mieszkanie pozostaje komunalne? Jeśli wspólnota podnosi 

uchwałą składkę na fundusz remontowy to kto ponosi koszty tego jednego lokalu? 

Naczelnik Dorota Szmulik oznajmiła, że dodatkowe koszty finalnie ponosi gmina.  

Radny Rafał Bolibrzuch wyraził zdanie, że w takiej sytuacji najemca nigdy nie wyrazi chęci 

wykupu mieszkania, skoro nie musi ponosić dodatkowych kosztów chociażby z tytułu 

funduszu remontowego. 

Naczelnik Dorota Szmulik oznajmiła, że w takiej sytuacji najemcy będzie proponowane 

przesiedlenie na inne mieszkanie, a lokal będzie wystawiany do sprzedaży na wolnym rynku.  

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że dlatego zachętą ma być wysoka bonifikata, aby 

zbyć te pojedyncze mieszkania.  

Radny Zygmunt Trojniak zapytał czy ktoś analizuje wysokość czynszów opłacanych przez 

najemców, którzy zamieszkują w budynkach wspólnotowych? Czy uiszczany czynsz jest 

adekwatny do zajmowanego lokalu i standardu budynku? I kto ustala te stawki? 
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Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że na dzień dzisiejszy stawki ustalane są przez 

Burmistrza. Aby dojść do wartości stawek urealnionych, stawki czynszu musiałyby zostać 

podniesione o około 200%, więc jest nierealne, aby mieszkańcy byli w stanie  to udźwignąć. 

Stan taki spowodowany jest tym, że przez lata nikt stawek czynszu nie podnosił w znacznym 

stopniu. Rocznie stawki czynszu wzrastają o około 10%.   

 Radny Zygmunt Trojniak oznajmił, że ze sprawozdań ZUK-u nie wynika, aby czynsze 

były podnoszone regularnie. Zasugerował, że może warto powoli, ale regularnie podnosić 

czynsze, gdyż jak słusznie zauważył radny Rafał Bolibrzuch, są lokatorzy, którzy mieszkają, 

nie ponoszą kosztów, a korzystają z tego, że wszyscy podatnicy ponoszą koszty i partycypują 

poniekąd w kosztach remontu takich budynków.  

Radny Stanisław Mięczakowski zadał pytanie dotyczące sprzedaży mieszkań w budynkach, 

które są w dobrym stanie technicznym. Z uchwały wywnioskował, że każdy mieszkaniec, 

również kamienicy, która jest w dobrym stanie technicznym, a jest własnością gminy będzie 

mógł wnioskować o wykup mieszkań z bonifikatą. Z wypowiedzi Burmistrz wynika, że 

gmina chce się pozbyć mieszkań w gorszym stanie technicznym, ale czy nie zostaje tu furtka 

również dla najemców mieszkań w budynkach w dobrym stanie technicznym? 

Naczelnik Dorota Szmulik oznajmiła, że najemcy z bonifikatą mogą nabyć mieszkania tylko 

w budynkach, gdzie jest już utworzona wspólnota. W momencie, gdy z danego budynku 

będącego stricte w zasobach gminy 100% lokatorów złoży podania  o wykup, każda sytuacja 

będzie rozpatrywana indywidualnie na podstawia odrębnej uchwały.  

Radny Stanisław Mięczakowski zauważył, że w takich sytuacjach odpowiedzialność za 

podjęcie decyzji będzie scedowana na Rade Miejską. Stwierdził, że zasadnym byłoby 

ustalenie kierunku, w którym ma iść ta sprzedaż i ustalić jednak, których lokali nie będzie 

można wykupić.  

Naczelnik Dorota Szmulik oznajmiła, że trudno jest określić sztywny katalog budynków, 

które nie będą mogły podlegać sprzedaży. Propozycja uchwały jest swego rodzaju 

kompromisem, gdzie każda sytuacja o możliwości utworzenia nowej wspólnoty będzie 

rozpatrywana indywidualnie.  

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu chwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad gospodarowania 

nieruchomościami Gminy Prudnik (druk nr 145).  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Andrzej Włosek, 

Wiesław Zawiślak 

PRZECIW (1) 

Zygmunt Trojniak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Aneta Samotus 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 
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4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat oraz trybu ich pobierania (druk nr 146) 

Projekt uchwały omówiła Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej Bernadeta Bednarczuk. 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od 

opłat oraz trybu ich pobierania (druk nr 146).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt 

Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Prudnik (druk nr 147) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Prudnik (druk nr 147).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt 

Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Prudnik do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Współpraca transgraniczna 

w dziedzinie cyfryzacji i cyberbezpieczeństwa” w ramach Programu INTERREG Czechy – 

Polska 2021-2027 (druk nr 148) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  
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Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy 

Prudnik do partnerstwa w celu realizacji wspólnego projektu pn. „Współpraca transgraniczna 

w dziedzinie cyfryzacji i cyberbezpieczeństwa” w ramach Programu INTERREG Czechy – 

Polska 2021-2027 (druk nr 148).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt 

Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej 

w Prudniku (druk nr 149) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej 

w Prudniku (druk nr 149).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt 

Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji 

Rady Miejskiej w Prudniku (druk nr 150) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji 

Rady Miejskiej w Prudniku (druk nr 150).  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Stanisław Mięczakowski, Mieczysław Partyczny, Aneta Samotus, Zygmunt 

Trojniak, Andrzej Włosek, Wiesław Zawiślak 

BRAK GŁOSU (1) 

Ireneusz Licznar 
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NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Fejdych, Paweł Licznar 

 

5. Omówienie projektów uchwał złożonych w ramach inicjatywy przez grupę radnych: 

W dyskusji udział wzięli: 

Radny Zygmunt Trojniak odniósł się do opinii przekazanej przez radcę prawną Katarzynę 

Staniaszek. Zapytał Sekretarza Gminy Marka Radoma czy zgadza się z zapisem, że Rada 

Miejska nie może nakładać na burmistrza zadania jednostkowego wybranego do realizacji?  

Sekretarz Marek Radom oznajmił, że na kolejnej Komisji będzie radca prawny, więc będzie 

okazja do wyjaśnień. Sekretarz dodał, że pracownicy są do dyspozycji i w kwestiach 

problematycznych zarówno radca jak i sekretarz służą pomocą.   

 

6. Sprawy bieżące Komisji, zamknięcie porządku posiedzenia. 

Sołtys Łąki Prudnickiej Grażyna Dancewicz poruszyła temat ul. Zamkowej w Łące 

Prudnickiej. Po powodzi został tam uszkodzony asfalt, są tam dziury na 2,5 metra. Sołtys 

powiedziała, że rozmawiała z pracownikami Starostwa Powiatowego w tym temacie, jednak 

sprawa nie została załatwiona, do dziś nie ma reakcji. Droga została zabezpieczona taśmami, 

jednak dziury są. Mieszkańcy Łąki mają wiedzę, że te dziury tam są, jednak sytuacja stwarza 

szczególne zagrożenie dla osób przyjezdnych. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus wyraziła zdanie, że brak wykonania zadania 

wynika zapewne z oczekiwania na dotacje na remonty, jednak zweryfikuje sprawę, złoży 

wniosek i Pani Sołtys otrzyma odpowiedź pisemną w tej sprawie.  

W dalszej części wypowiedzi Przewodnicząca Komisji  odniosła się do planu pracy Rady i 

punktu dotyczącego oceny skutków powodzi we wrześniu 2024 roku oraz założenia 

odbudowy infrastruktury komunalnej po powodzi. Odniosła się również do pisma z listopada i 

propozycji odnośnie inwentaryzacji rowów komunalnych i ich zasobów należących do innych 

właścicieli niż gmina, jakie urządzenia wodne działały na terenie gminy oraz wdrożenia 

programu konserwacji – wszystko zostało zaplanowane na rok 2025. Zapytała czy w tym 

zakresie jakieś działania zostały już podjęte? Czy dopiero po analizie szkód będzie jakaś 

perspektywa lub plan, w którym kierunku pójść? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że w tej chwili do aplikacji wprowadzane są dane 

odnośnie rowów, które są we władaniu gminy Prudnik. Problem pojawia się tam, gdzie 

występuje władztwo Wód Polskich. Tego nie można wprowadzić do aplikacji. Należy  

dokonać starań, aby wnioski gminy zostały w tej kwestii zrealizowane. Po to potrzebny jest 

przegląd i analiza poparta osobami mającymi umocowania jeśli chodzi o znajomość tematyki 

i oczywiście uwzględniając sugestie mieszkańców, aby wymusić na podmiotach pewne 

działania, które pozwolą się gminie zabezpieczyć na przyszłość.   

Przewodnicząca Komisji oznajmiła, że z tego co się dowiadywała komisja była już na 

terenie powiatu prudnickiego.  Zapytała czy dokonała już przeglądu protokołów jeśli chodzi o 

gminę Prudnik? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak w odpowiedzi poinformował, że jeszcze nie. Tylko 

sporadyczne protokoły zostały przejrzane.  

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała od kiedy rozpocznie się procedura czyli 

ewidencja rowów melioracyjnych stanowiących własność gminy, aby móc ruszyć z tematem? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że w styczniu zostanie ustalony harmonogram prac 

na przyszły rok, aby prace zakończyły się najpóźniej na początku drugiego kwartału. 

Wiadomo, że niektóre miejsca mogą być niedostępne. Jeśli spadnie śnieg, wtedy trzeba będzie 
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poczekać. Burmistrz dodał, że jest problem z pozyskaniem melioranta, który dołączyłby do 

zespołu. Temat jest dość skomplikowany i w zespole musi znaleźć się osoba, która będzie 

zawodowcem w temacie. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała czy na wszystkich terenach wiejskich 

odbył się  już przegląd strat na obszarach nieruchomości, dróg, czy rowów? 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, są to kwestie indywidualne, wszystko zależy od 

tego, kto jest właścicielem danego miejsca. Czasem problemem są miejsca, w których  rów 

jest Wód Polskich, przepust nad rowem jest prywatny i gmina tak naprawdę nie ma władności 

naprawy tego przepustu.  

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zapytała, czy wpłynęły już jakieś odpowiedzi w 

sprawie apelu dotyczącego zbiornika retencyjnego na Ścinawie. 

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że temat pojawił się zaraz po powodzi. Podkreślił, 

że obecnie nikt nie kwestionuje potrzeby budowy zbiorników retencyjnych. Zbiorniki w 

Piorunkowicach oraz na Ścinawie są niezbędne. Burmistrz zapewnił, że będzie nieustannie 

podejmował działania lobbingowe, aby doprowadzić do ich realizacji. 

W dalszej dyskusji na temat sytuacji powodziowej na terenie Gminy Prudnik udział wzięli 

Radni Rafał Bolibrzuch, Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus. 

Przewodnicząca Komisji Aneta Samotus zwróciła się do sołtysów i radnych, aby 

wspólnymi siłami przygotować zestawienie newralgicznych miejsc, które powstały podczas 

powodzi, ze wskazaniem problemu i lokalizacji. 

 

Wobec wyczerpania porządku – posiedzenie zakończono.   

  

Przewodnicząca Komisji  

ds. Wsi i Gospodarki Rolnej  

 

Aneta Samotus 

  

 
Przygotował(a): Joanna Chilińska 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


